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VVD H. Trimbos Naar aanleiding van het schrijven van het OIVSH dat raad, college en 
ambtenaren 5 mei jl. ontvangen hebben de volgende vragen: 
Er wordt in dit schrijven op pagina 3 en 4 aangegeven dat u de 
aanvraag van Stichting Pallas om op het Plan van Scholen te kunnen 
komen, niet in behandeling heeft genomen. 

 Klopt dit en zo ja, wat zijn hiervoor uw motieven? 

 Kan de Wethouder deze commissie een duidelijke weergave geven 
van de gesprekken die de afgelopen maanden hebben 
plaatsgevonden, met wie en of die een opening hebben opgeleverd 
om met Stichting Pallas vervolgstappen te nemen? 

 Wat is op dit moment exact de stand van zaken m.b.t. de 
eventuele vestiging van een Vrije School in Schin op Geul in de 
nabije toekomst? 

Wethouder Dauven citeert uit een e-mail van Pallas van 

28 april 2017: 
 
“Geachte heer Dauven, 
Hierbij stuur ik u de formele aanvraag vrijeschool 
Heuvelland op te nemen in het plan van scholen van de 
gemeente Valkenburg.  
 
Pallas doet de aanvraag op verzoek van en in 
samenwerking met de ouderinitiatiefgroep vrijeschool 
Heuvelland. Daarbij maakt Pallas een nadrukkelijk 
voorbehoud ten aanzien van de aanvraag, de 
initiatiefgroep verwacht dat het voorbehoud niet van 
toepassing zal zijn. 
 
Voorbehoud van Pallas  
Pallas constateert dat de uitvoering van hetgeen in de 
aanvraag gesteld is, op dit moment onmogelijk is omdat 
de wet- en regelgeving geen ruimte biedt voor een 
dislocatie en de leerlingaantallen te klein zijn voor de 
stichting van een zelfstandige school. Pallas zal de 
aanvraag pas dan effectueren als er een zodanige 
verandering is opgetreden dat er wel mogelijkheden 
zijn. Tot die tijd zal Pallas de gemeente niet op de 
aanvraag aanspreken en zal zij zich er door de gemeente 
of anderen niet op laten aanspreken.” 
 
Vertrouwen van ouderinitiatief 
Ouderinitiatief Vrije School Heuvelland heeft wel 
vertrouwen in een mogelijke start in schooljaar 
2018/2019. Zowel in het aantal aanmeldingen dat deels 
te maken heeft met de organisatie ervan als in de 
goedkeuring van een andere vorm dan een zelfstandige 
school. Ouderinitiatief Vrije School Heuvelland vraagt 



de gemeente dan ook om het vertrouwen en dit plan 
goed te keuren zodat verdere stappen naar de start in 
2018/2019 genomen kunnen worden. 
Wij zien uw reactie tegemoet.” 
 
In feite betekend dit voorbehoud dat er niet besloten 
kan worden een vrije school Schin op Geul op het Plan 
van Scholen te plaatsen en dit ter goedkeuring aan het 
ministerie voor te leggen. 
 
Staatssecretaris Dekker heeft duidelijk gezegd dat de 
mogelijkheid om huisvestingsproblemen op te vangen 
met een dislocatie mogelijk is wanneer de hoofdvestiging 
en dislocatie binnen dezelfde gemeente staan, anders 
niet. Hiervan is echter geen sprake in de casus Schin op 
Geul.  
 
Er is geen nieuwe wetgeving in voorbereiding die de 
mogelijkheden voor een dislocatie verruimt. Een 
dislocatie is immers slechts bedoeld voor het oplossen 
van huisvestingsproblematiek op de hoofdlocatie. 
Dislocaties zijn niet bedoeld om een nieuwe school op te 
richten. Voor het starten van nieuwe scholen geldt de 
stichtingsprocedure, zoals beschreven in artikelen 74 tot 
en met 83 van de Wet op het primair onderwijs (WPO).  
 
Het wetsvoorstel toekomstbestendig onderwijsaanbod in 
het basisonderwijs (Kamerstukken 34 656) geeft geen 
aanvullende ruimte voor het starten van een nieuwe 
school. Het voorstel geeft bestaande scholen meer 
mogelijkheden om het bestaande onderwijsaanbod 
makkelijker aan te kunnen passen op de wensen van 
ouders, zoals het verplaatsen van een school, of het 
eenvoudiger veranderen van de richting.  

 

Gezien bovenstaande informatie is het niet mogelijk een 
dislocatie van de Vrije School Maastricht te vestigen in 
Schin op Geul. Met de stichting Pallas is afgesproken dat 

http://parlisweb/parlis/zaak.aspx?id=68678cb3-3bd2-4d4a-8c7c-1e7f4fdb3ec6


zij een aanvraag doen voor het stichten van een Vrije 
School in Schin op Geul. 
De wettelijk voorgeschreven procedure voor de aanvraag 
is als volgt: 
1. Stichting Pallas dient een aanvraag in voor opname 

van een nieuw te stichten school op het Plan van 
Scholen 2018. 

2. Er vindt overleg plaats met de schoolbesturen in de 
gemeente over de aanvraag. 

3. De gemeenteraad neemt een besluit over Plan van 
Scholen 2018. 

4. De minister neemt een besluit over het Plan van 
Scholen 2018. 

5. De Stichting Pallas geeft uitvoering aan het besluit 
van de minister. 

 
De stichting Pallas heeft 27 april jl. een aanvraag 
ingediend voor opname in het Integraal Huisvestingsplan 
2018 en niet voor opname in het Plan van Scholen 2018. 
De stichting Pallas geeft in deze aanvraag aan dat zij 
zich niet op deze aanvraag zullen laten aanspreken door 
gemeente of anderen. Conclusie: Feitelijk is geen sprake 
van een aanvraag. 
 
Uit de bij de aanvraag gevoegde prognose blijkt dat naar 
verwachting in 2022 90 tot 120 leerlingen de Vrije School 
Schin op Geul bezoeken. Dit aantal voldoet niet aan de 
stichtingsnorm van 200 leerlingen. 
 
Leerlingenvervoer 
De gemeente Valkenburg aan de Geul kent een 
verordening leerlingenvervoer. In deze verordening is 
opgenomen dat een vergoeding voor openbaar vervoer of 
fiets wordt toegekend als de afstand van de woning naar 
de basisschool meer dan 6 km bedraagt. 
Aangepast (bus of taxi)vervoer is alleen mogelijk als een 
leerling t.g.v. een lichamelijke, verstandelijke of 
zintuigelijke handicap niet in staat is – ook niet onder 



begeleiding – van openbaar vervoer gebruik te maken. 
 
Aanvullende inbreng leden H. Trimbos, M. Knubben,  
H. Aussems, 
 
Beantwoording wethouder B. Dauven: 

 Als in de aanvraag van Pallas een harde prognose van 
200 leerlingen in 2020 had gestaan, dan had het 
college met alle plezier aan getrokken. Een prognose 
van 120 kinderen over 5 jaar is niet voldoende. 

 Het schrijven van Pallas inzake aanvraag opname in 
het Integraal Huisvestingsplan 2018 Vrijeschool 
Heuvelland is een openbaar document. Het schrijven 
wordt in iBabs geplaatst. 

 Gezien alle stukken die er liggen wordt de aanvraag 
niet op het Plan van Scholen geplaatst, maar als de 
raad het college daar tijdens de raadsvergadering 
opdracht toe geeft, is dat prima. 

 Zojuist is aangegeven welke veranderende 
regelgeving in aantocht is, maar dit heeft niets te 
maken met het stichten van een nieuwe school. 

 Het nieuwe wetsvoorstel toekomstbestendig 
onderwijsaanbod in het basisonderwijs geeft geen 
aanvullende ruimte voor het starten van een nieuwe 
school. Het geeft bestaande scholen meer 
mogelijkheden om het bestaande onderwijsaanbod 
makkelijker aan te kunnen passen op de wensen van 
ouders, zoals het verplaatsen van een school, of het 
eenvoudiger veranderen van de richting. 

 Zoals het er vooralsnog uitziet, heeft het reserveren 
van het schoolgebouw in Schin op Geul weinig zin. 
Het is nu nog gereserveerd, maar als er geen betere 
prognoses komen of hardere cijfers dan heeft het 
geen zin een aanvraag te doen. 

 Recent is gesproken met de initiatiefgroep, daarbij is 
duidelijk aangegeven, dat Pallas de aangewezen 
partij is om de aanvraag in te dienen. De gemeente 
kan niet zelf een vrije school beginnen. 



 Pallas geeft aan dat de prognose onvoldoende is en 
dat de aanvraag is ingediend om het oudercomité ter 
wille te zijn. Raad en commissie zouden hier niet aan 
moeten meewerken. 

 Nogmaals, als er een kan is dan gaat de gemeente er 
voor 300% voor. Maar het moet wel een reëel verhaal 
blijven. 
 

Voorzitter: desgewenst heeft de raad middels Artikel 38 
Reglement van Orde de mogelijkheid een initiatief-
voorstel op de agenda van de raad te plaatsen. 

CDA J. Blom De initiatiefnemers voor de Vrije School Heuvelland attenderen de 
raadsadviescommissie sociaal domein erop dat wethouder Dauven niet 
bereid is in deze fase hun aanvraag door te geleiden vanwege een 
voorbehoud van Stichting Pallas.  

 Is het juist dat de wethouder de aanvraag vooralsnog niet wenst 
door te geleiden? 

 Zo ja, wat is hiervan de reden, temeer daar commissie en 
wethouder alle medewerking toegezegd hebben aan de 
initiatiefgroep?  

 Is het in dit verband niet aan de hogere overheid om besluiten te 
nemen en moeten we als gemeente niet iedere mogelijkheid 
benutten om een positief besluit te bevorderen?  

 Welke mogelijkheden zijn er om van gemeentezijde faciliterend 
een bijdrage te leveren aan het vervoer van kinderen naar de 
scholen in de omgeving (voor zover daar behoefte aan zal zijn) 
zodra aan het einde van dit schooljaar de basisschool in Schin op 
Geul wordt opgeheven? 

Zie beantwoording vragen lid H. Trimbos. 

 

PGP --- --- --- 
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